
METODICKÁ KOMISE 

 

Zápis z jednání č. 9 

Datum a místo konání:  27.1.2020  Praha 

Účast: Hapková, Červenka, Filip, Humlová, Černý, Poloz, Šmrhová, Tůma 

Program a výstupy 

1. Úvod - administrativní záležitosti (prezence, zápis, cestovní formality) 

2.    Videa OKM 

Po zhlédnutí doplňujících klipů k první etapě a požadavku na jejich doplnění se 

komise věnovala přípravě druhé etapy. Byla formulována jednotlivá témata včetně 

požadavků na detaily jejich obsahu. Poté komise přidělila zpracování jednotlivých 

témat trenérům RHC a TCM. Tabulka s formulací témat a jejich rozdělením je 

neveřejnou přílohou zápisu. 

3.   Úpravy soutěží dětí a mládeže 

Členové komise měli před konáním zasedání k dispozici souhrn výsledků ankety 

zaslané klubům ČSH. Celkem bylo osloveno 102 klubů + 17 RHC +8 TCM (tj. 127 

jednotek), odpovědělo celkem 22 klubů (17 % ! dotázaných), z toho 1 RHC a 2 TCM. 

Na úvod diskuse se členové komise seznámili s  detaily, které v souhrnné zprávě 

nemohly být zohledněny. Komise konstatovala malou návratnost dotazníků (zdá se, 

že soutěže činí problém jen minimu klubů) a bohužel i malou znalost legislativy a 

zejména nerespektování metodických principů, které jsou dlouhodobě ČSH 

podporovány a trenérské veřejnosti opakovaně předkládány. V následné diskuzi se 

členové věnovali některým bodům z výsledků ankety.  

Komise doporučuje soutěžní komisi upravit požadovanou velikost míče v kategorii 

žákyň (míč velikosti 1 obvod: 49-51 cm) a to i s ohledem na nově (1. 7. 2019) 

zavedené regule IHF (viz příloha zápisu), které nepočítají s používáním lepidla (do 

budoucna i ve vyšších kategoriích) a proto takto velikost míče upravují. Co se týče 

velikosti pro kategorii dorostenek, komise doporučuje vyčkat na definitivní 

rozhodnutí IHF a poté v jeho smyslu směrnice upravit.  

Proběhla i diskuze k organizaci soutěže ml. dorostenek, v podstatě připadají v úvahu 3 

možnosti – ponechat stávající organizaci, vrátit se k předchozí organizaci (kvalifikační 

regionálně rozdělené soutěže – ligy – během podzimní části, v jarní části jedna první 

liga a dvě/tři skupiny 2. Ligy) nebo úplně nová organizace na základě počtu 

přihlášených družstev. 

Komise dále doporučuje legislativní a soutěžní komisi zřídit zvláštní status 

hráče/hráčky TCM a pro ně upravit některé body přestupního a soutěžního řádu. 

Diskuze k žákovským kategoriím bude součástí programu příští schůze. 

 



4.     Diskuze k problematice diagnostiky a testování hráčů 

          

Na říjnovém zasedání MK komise již proběhla diskuze k důležitosti pořízení 

nezbytných přístrojů pro komplexního testování hráček a hráčů, zejména u jedinců, 

kteří jsou zapojeni nebo se připravují na účast ve vrcholových soutěžích v ČR a ve 

světě. V lednu MŠMT vypsalo výzvu na pořízení samostatného movitého majetku, do 

které tyto přístroje spadají. Z tohoto pohledu komise podporuje návrh na investiční 

záměr, předložený předsedkyní komise k projednání Exekutivě ČSH. Konkrétně se 

jedná o bioimpedantní technologii na měření tělesného složení, která je v setu 

s přístrojem pro měření kloubní pohyblivosti (prevenci zkrácení či ochabení 

jednotlivých svalových skupin). Poslední částí setu je sken páteře, který analyzuje 

správnou posturu jedinců. Celý set je přenosný a lze jej využívat bez problému 

v terénu. 

 

5.     Různé 

- Z prostředků ČSH byla zakoupena nová moderní technika (2 kamery se stativy, 

notebook se stříhacím programem), se kterou se počítá pro potřeby tvorby 

metodických materiálů. Poprvé byla využita na Kempech házenkářských nadějí 

v Nymburce, další využití je možné po dohodě s metodikem ČSH 

 

- byly zahájeny přípravy semináře trenérů vrcholové házené (zároveň prodlužovací 

seminář Master Coach a EHF Pro licence) v Mostě 30.-31.5. V současné době 

komunikujeme se sekretariátem EHF ohledně vyslání zahraničního lektora. 

 

             - příští schůze MK se koná 2.3. 2020 ve 13.00 v Praze 

 

 V Praze 28. 1. 2020                        

                                                                                              Zapsal: Tůma 

                                                                                                                  Ověřila: Hapková 

 

 


